
Wniosek Komisji Finansów i Gospodarki Komunalnej XVIII sesja Rady 
Miejskiej w Gubinie VIII kadencji  

dnia 29 maja 2020 r.  
 

I Otwarcie sesji.  
Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył XVIII sesję Rady Miejskiej i przywitał obecnych na 
sesji.   
Obecnych 11 radnych na stan 15.  
Lista obecności stanowi załącznik do protokołu.  
 
II Informacja Burmistrza na temat działań podjętych od ostatniej sesji. 
Sprawozdanie przedstawiła zastępca Burmistrza Justyna Karpisiak. Informacja stanowi 
załącznik do protokołu.  
 
H.Wojnicz - czy personel, który opiekuje się dziećmi był przebadany? 
Zastępca Burmistrza Justyna Karpisiak - personel nie był badany ale został wyposażony w środki 
zabezpieczające, maseczki, fartuchy, rękawiczki, środki dezynfekujące i przyłbice. 
 
III Informacja Przewodniczących Komisji Rady Miejskiej na temat działalności 

Komisji w okresie między sesjami. 
 
Komisja Finansów i Gospodarki Komunalnej - Tomasz Romanowski - komisja spotkała się raz, 
celem zaopiniowania projektów uchwał na dzisiejszą sesję  
 
Komisja Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i Ochrony Środowiska - Teresa Opara 
-komisja spotkała się raz, celem zaopiniowania projektów uchwał na dzisiejszą sesję oraz 
członkowie komisji wraz z funkcjonariuszami z Wydziału Ruchu Drogowego udali się na wizję 
lokalną - zmiana organizacji ruchu na ul. Różanej - po analizie, wniosek został negatywnie 
rozpatrzony przez komisję oraz zmiana organizacji ruchu na ul. Rydla - zmiana nie jest możliwa 
ze względów formalnych, w celu poprawy bezpieczeństwa zostaną namalowane pasy. Komisja 
wystąpi z pismem do Zarządu Dróg Wojewódzkich o wybudowanie ronda na skrzyżowaniu: ul. 
Cmentarna, Pułaskiego z ul. Lubelską z uwagi na dużą wypadkowość w tym miejscu oraz ul. 
Kaliska  
 
Komisja Kultury, Oświaty, Młodzieży Sportu i Turystyki - Robert Woszak - komisja spotkała 
się raz, celem zaopiniowania projektów uchwał na dzisiejszą sesję  
 
Komisja Rewizyjna - Danuta Grygorowicz - komisja nie obradowała  
 
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji - Ziemowit Patek - komisja nie obradowała z powodu braku 
przedmiotu obrad  
 
IV Sprawozdanie z działalności Komendanta Komisariatu Policji w Gubinie oraz 
informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie miasta Gubina 
za rok 2019 
 
Sprawozdanie przedstawił zastępca Komendanta Komisariatu Policji w Gubinie - Marcin 
Jakubczak. 
Sprawozdanie z działalności Komisariatu Policji w Gubinie stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
 



Po wystąpieniu Komendanta radni zadawali dodatkowe pytania:  
 
M.Rogiński-  
1. Jakie działania podejmuje Policja w stosunku do osób spożywających dopalacze, czy są już 
określone procedury działania? 
2. Czy istnieje możliwość zwiększenia patroli pieszych na os. E.Plater i na ulicach sąsiadujących? 
Chce aby w składzie patrolu był dzielnicowy lub pani dzielnicowa.  
3. Parkowanie pojazdów na chodnikach  
4. Jaką rolę odgrywa monitoring w służbie policji. Jaka część miasta jest objęta monitoringiem? 
M.Jakubczak: 
1. Osoby, które posiadają dopalacze, które widnieją na listach środków zakazanych stosowane 
są przepisy jak do narkotyków  
2. Jeśli jest taka potrzeba, to patrol będzie pojawiał się częściej na os. E.Plater. Każdy rejon w 
mieście ma swojego dzielnicowego.  
3. Informacja zostanie przekazana do Wydziału Ruchu Drogowego w Krośnie Odrzańskim  
4. Dziękuję za możliwość podglądu miasta. Są to kamery, które są pomocne w codziennej pracy. 
Monitoring jest bardzo dobrej jakości. Dobrze by było aby objąć monitoringiem centrum miasta  
T.Zajkowska -  
1. Z czego to wynika, że tylko jeden funkcjonariusz zajmuje się przestępczością gospodarczą i 
czy to będzie zmienione. 
2. Policja w stanie pandemii. Czy znacząco wzrosły jakieś inne obowiązki. 
3. Przy nowo wybudowanej hali sportowej został zniszczony chodnik. Czy został znaleziony 
sprawca i czy sprawca zapłacił za szkodę.   
4. Parkowanie na „deptaku”. 
M.Jakubczak: 
1. Tylko jeden funkcjonariusz prowadzi postępowania gospodarcze z uwagi na to, że jeden z 
funkcjonariuszy odszedł na emeryturę. Poinformował, że w tym kierunku są szkoleniu młodzi 
funkcjonariusze. Są to postepowania skomplikowane.  
2. Na policję nałożono obowiązki sprawdzania osób w kwarantannie, przestrzeganie przepisów 
porządkowych. Są to dodatkowe obowiązki i jest pewnego rodzaju obciążenie dla komisariatu 
ale nie na tyle aby przeszkadzało to w codziennej pracy.  Policja jest tez wspomagana przez Straż 
Miejską i funkcjonariuszy z Krosna Odrz. 
3. Chodnik przy nowej hali sportowej nie potwierdza, że było takie zgłoszenie.  Jeśli będzie to 
zostaną podjęte odpowiednie czynności.  
4.  Parkowanie na deptaku jeśli jest chwilowe, to policja, kiedy otrzyma sygnał, to dyżurny wysyła 
patrol.   
D.Grygorowicz  
1. Prewencja osób bezdomnych. Czy policja ma w swoich zadaniach taką prewencję.  
2. Działania zadaniowe związane z kontrolowaniem ulic. Ma na myśli wszystkie boczne ulice, 
np. ulicę Spokojną, gdzie odbywają się rajdy motocyklowe i samochodowe.   Czy można 
zwiększyć częstotliwość patroli w tym miejscu? 
M.Jakubczak - jeśli chodzi o bezdomnych , to policja podejmuje działania w tym kierunku i 
niesiona jest pomoc tym ludziom. Takie działania są wzmożone w okresie zimowym.  
2. Patrol na ul. Spokojnej pojawi się częściej. Nie było żadnego zgłoszenia w sprawie rajdów na 
tej ulicy.  
H.Wojnicz - podziękowała, że bezpieczeństwo mieszkańców jest na wyższym poziomie. Policji 
jest troszeczkę więcej.  
1. Na ul. Śląskiej na wysokości stacji paliw Horex w kierunku Gubinka i od skrzyżowania w 
kierunku ul. Chodkiewicza w kierunku na Lubsko prędkość kierowców jest zastraszająca. Jest  
tam też wyznaczenie dla rowerów, ale mieszkańcy boją się tam jeździć. Patrole drogowe bardzo  



często stały przy „ruskim stawie” . W tej chwili nie widać tych patroli. Wynikiem tego jest 
wypadek w Czarnowicach. To ten sam samochód, których wyprzedzał na czwartego na ul. 
Śląskiej.  Prosi w imieniu własnym i mieszkańców aby przyporządkować kierowców w tym 
miejscu.  
2. Problem parkowania w centrum. Ludzie wjeżdżają na miejsca parkingowe mieszkańców 
blokowiska.  Mieszkaniec przyjeżdżając z pracy krąży i szuka miejsca, bo jest zastawiony przez 
klientów galerii.  
3. Porażką jest sklep Fiamp, który mieści się w kamienicy mieszkalnej. Mieszkańcy są zaczepiani. 
Sklep jest otwarty do późnych godzin nocnych. Jest zakłócanie spokoju mieszkańców. Była 
propozycja aby zgłosić to z podpisami, ale mieszkańcy się boją bo doszło do wymiany zdań i 
okaleczeń. Jest okropne zaśmiecanie terenu, jest masa szkła i brudu. Jest to centrum miasta. 
Trzeba coś z tym zrobić. W to miejsce bardzo często podjeżdża karetka do osób ze wskazaniem 
alkoholowym. To jest wstyd na wszystkich imprezach w centrum miasta.   
J.Skóra  
1. Czy stwierdzono udział Niemców w działaniach przestępczych jako sprawców lub jako 
ofiary?  
2.Czy dysponujemy na policji tłumaczami j.niemieckiego, angielskiego ? 
3. Walka z żebractwem i pijaństwem na ul. Kinowej. Dlaczego tego nie można jednoznacznie 
do końca rozwiązać.  
4. Wyłudzanie na wnuczka 
M.Jakubczak: 
1. Są to przede wszystkim zdarzenia drogowe. 
2. Policja współpracuje z tłumaczami. Są tłumacze z zewnątrz, przeważnie j.niemieckiego. 
Policja korzysta także z sądowej listy biegłych tłumaczy.   
3. Sprawa żebractwa jest problemem także innych miast. Policja będzie podejmowała czynności 
w tym zakresie i reagować. 
4. Wyłudzanie na wnuczka odbywa się przeważnie przez telefon. Jeśli są zgłoszenia, to policja 
podejmuje działania. Osoba dzwoniąca przeważnie posługuje się karta zagraniczną np. z wielkiej 
Brytanii i to utrudnia działania policji. Zadania policja opierają się na zasadzie prewencji i debaty 
społecznej aby nie paść ofiarą takiego oszustwa. W Gubinie nie było wiele takich przypadków.  
T.Romanowski  
1. Na jakim etapie jest wspólny projekt  patrolu polsko-niemieckiego, nauce j.niemieckiego?  
2. Spacery na Wzgórzach Gubińskich stają się niebezpieczne z powodu użytkowników kładów 
i krosów. Może być kwestia czasu aby doszło tam do wypadku. Wzgórza są także mocno 
zaśmiecane. Czy policja może tez takie miejsca patrolować? 
M.Jakubczak : 
1. Wspólne patrole -taki projekt jest i będzie kontynuowany.  
2.  Zostaną zwiększone patrole na Wzgórzach Gubińskich.  
H.Wojnicz - prosi o kontrole drogowe na ul. Śląskiej i ul. Chodkiewicza w kierunku Lubska.  
M.Jakubczak - informacja zostanie przekazana funkcjonariuszom ruchu drogowego i miejsce 
zostanie objęte patrolem.  
 
V. Sprawozdanie z działalności Komendy Straży Miejskiej w Gubinie za rok 2019. 
 
Sprawozdanie przedstawił Komendant Straży Miejskiej w Gubinie - Krzysztof Dubert. 
Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Gubinie stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
 
Po wystąpieniu Komendanta radni zadawali dodatkowe pytania:  
 
J.Skóra -  



1. Jakimi środkami lokomocji porusza się Straż Miejska i czy ten samochód wymaga naprawy? 
K.Dubert: 
1. Straż Miejska porusza się samochodem osobowym -radiowóz, jest także patrol pieszy. Na 
obecną chwilę patrol nie wymaga naprawy.  
H.Wojnicz - zapytała Komendanta Straży miejskiej jakie rozwiązania widzi w sprawie sklepu 
Fiamp. 
K.Dubert - Straż Miejska codziennie nad tym pracuje. Jeśli są jakieś nieprawidłowości, to są 
wystawiane mandaty karne, pouczenia, ewentualnie wnioski do sądu. To jest ciężki temat.  
H.Wojnicz - sklep mieści się we Wspólnocie Mieszkaniowej, tam gdzie ludzie wypoczywają i 
mają czuć się bezpiecznie. Zapytała Komendanta SM jakie widzi obowiązki ze strony osoby 
wynajmującej pomieszczenie na sklep Fiamp i właściciela, który wynajmuje to pomieszczenie.  
K.Dubert - była zwraca uwaga osobie sprzedającej w sklepie Fiamp. Sprzedawczyni wychodziła 
i sprzątała albo wynajmowała osobę, która przebywa przed tym sklepem. Sprzedawca nie 
powinien także sprzedawać osobie nietrzeźwej alkoholu. Sprzedawca jest pouczany o tym jakie 
ma obowiązki co do sklepu, placówki, do osób, którym jest sprzedawany alkohol. Straż Miejska 
rozmawia także z osobami, które przebywają przed sklepem Fiamp. Patrol jest tam codziennie, 
zaczyna się i kończy przy sklepie Fiamp.  
H.Wojnicz- nie rozumie odpowiedzialności osoby, która wynajęła lokal i osoby, która korzysta 
z lokalu.  Powinno być zobowiązanie do utrzymania porządku wokół sklepu Fiamp. Wokół 
sklepu najwięcej jest butelek. Poprosiła komendanta SM aby PUM sporządkował teren 
„kwadracik”- jest zarośnięty teren a kosz stoi przy samym murku, przy posesji gdzie mieszkają 
mieszkańcy. Proponuje porozmawiać z osobą, która wynajmuje ten lokal.    
K.Dubert - jest zdania, że kwestią wynajmowania lokalu na sklep Fiamp powinien zająć się ktoś 
inny. Trzeba zadziałać wspólnie. Kwestią wykoszenia trawy w okolicy sklepu powinien się zająć 
ogrodnik miejski.  
H.Wojnicz - ma nadzieję, że komendant SM spowoduje aby to przekazać ogrodnikowi. Ulice 
wewnętrzne w centrum miasta - aby mieszkańcy mogli parkować w pobliżu swoich domów.  
K.Dubert - tam gdzie nie ma ustanowionej organizacji ruchu, czy postawionych stosownych 
znaków, to mieszkańcy powinni się zwracać np. poprzez swoje wspólnoty, indywidulanie, czy 
zbierać podpisy. 
H.Wojnicz - tablice są, ale są nieprzestrzegane przez klientów galerii. 
Z.Patek - pyta czy w sytuacji kiedy wiemy, że czynności prowadzi policja, straż miejska, są skargi 
mieszkańców i co sesję temat sklepu Fiampa jest wywoływany i czy to nie jest podstawa do tego 
aby nie udzielić koncesji na sprzedaż alkoholu i załatwić sprawę.    
Zastępca burmistrza Justyna Karpisiak - ta sprawa zostanie przekazana do pełnomocnika 
burmistrza ds. uzależnień, która odpowiada za wydawanie decyzji. Zwróciła uwagę także na to, 
że potrzebni byli świadkowie łamania prawa - a z tym jest problem.  
Z.Patek - w rozmowie z komendantem czy policjantami słyszał, że jest problem 
spersonalizowanego świadka- mieszkańcy boją się. Jest zdania, że jeśli są podejmowane 
czynności i jest ślad w dokumentach naruszeń prawa w obrębie sklepu, to świadek nie jest 
potrzebny aby stwierdzić, że tam jest źle.   
Zastępca burmistrza Justyna Karpisiak - pełnomocnik burmistrza ds. uzależnień przy 
wydawaniu następnego zezwolenia na sprzedaż alkoholu będzie badała sprawę. Teraz 
zezwolenie było wydawane na nową lokalizację.   
T.Zajkowska - Pyta czy w sytuacji kiedy Straż Miejska widzi nieład reaguje, czy czeka na 
zgłoszenie? 
K.Dubert -  Straż Miejska reaguje w zależności od sytuacji. Regulują to przepisy.  Jeśli ktoś widzi 
jakiś nieporządek, to można to zgłaszać Straży Miejskiej.  
T.Zajkowska - czy Straż Miejska wystawiała mandaty dla osób parkujący na deptaku? 
K.Dubert - interwencje na pewno były podejmowane.  
 



 
VI. Podjęcie uchwał w sprawie:    
 

1.  Zmieniająca uchwałę  nr X.83.2019 z dnia 27 września 2019r. w sprawie 
uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 
Gminy Gubin o statusie miejskim na lata 2019-2023    - 140 
 

Projekt uchwały nr 140 radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Projekt został 
omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Miejskiej. 
 
Wszystkie komisje zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie. 
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 140. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta/11 osób za,  0 osób 
przeciw, 0 osób wstrzymało się od głosu/ i otrzymała nr XVIII.130.2020 
Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały.   
 

2. Wyrażenia opinii dotyczącej podwyższenia kapitału zakładowego  - 139 
 
Projekt uchwały nr 139 radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Projekt został 
omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Miejskiej. 
 
Komisja Finansów i Gospodarki Komunalnej oraz Komisja Kultury, Oświaty, Młodzieży, 
Sportu i Turystyki zapoznała się z projektem uchwały, członkowie komisji wstrzymali się od 
głosu. 
Komisja Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i Ochrony Środowiska zaopiniowały 
projekt uchwały pozytywnie  
 
J.Galewski - podwyższenie kapitału nie jest jednoznaczne z przeznaczeniem pieniędzy na dany 
cel. Musi być przetarg, opinia. Trzeba przedstawić kosztorys przedsięwzięcia i czas wykonania. 
Prosi o odłożenie tego punktu porządku sesji do czasu przedstawienia kosztorysu. 
Przewodniczący - wysłać zapytanie ofertowe do firm aby sprawa była czysta i klarowna.  
H.Wojnicz - uważa, że powinna być wycena i wtedy ewentualnie można się do tego 
ustosunkować. Teraz trzeba to odłożyć a decyzje podjąć później.  
M.Rogiński - podwyższenie kapitału spółki może nastąpić także poprzez zwiększenie kapitału 
zakładowego z własnych środków. Jest zdania, że Urząd Miejski w Gubinie jest  w gorszej 
sytuacji z budżetem niż PUM w Gubinie. Uchwalamy wzrost cen za wodę i ścieki. Jako radny 
nie widzi potrzeby aby w tak malej spółce utrzymywać radę nadzorczą za 100tys. zł. Proponuje 
aby pan Burmistrz obniżył wynagrodzenie rady nadzorczej do 90 tys. zł i te pieniądze będzie 
można przeznaczyć na realizację tej inwestycji. Nie widzi potrzeby aby tak duże pieniądze 
inwestować w radę nadzorczą. Zaoszczędzone 100 tys. zł proponuje przeznaczyć na zakup 
materiałów dla referatu drogowego.  
Z.Patek - trzeba pamiętać, że to jest zadanie nasze a nie PUM-u.  
 
Radni Mirosław Rogiński oraz Ziemowit Patek wnieśli wniosek o wycofanie projektu uchwały 
nr 139 z porządku dzisiejszej sesji. 
 
Zastępca Burmistrza Justyna Karpisiak - hydranty były robione w czasach gdy powstawała 
przychodnia przy ul. Gdańskiej - one są ale nie działają sprawnie.  Są zalecenia Straży Pożarnej 



dla miasta, że muszą hydranty muszą być wybudowane na nowo i aby spełniały one swoje 
właściwości. To zadanie ciąży na mieście. Można zrobić rozeznanie cenowe wśród innych firm.  
M.Rogiński - czy PUM nie może wykonać tego zadania ze środków własnych? 
Zastępca Burmistrza Justyna Karpisiak - wszystkie zadania inwestycyjne zgodnie z przepisami 
powinny się znaleźć w planie inwestycyjnym i mieć odzwierciedlenie w stawkach.  
J.Skóra - na działkach zostały zrobione wodociągi z przyłączeniami kranów za cenę 19 tys.  
Zastępca Burmistrza Justyna Karpisiak - doprowadzenie kranów na działkach jest zupełnie inną 
inwestycją niż hydranty.  
T.Zajkowska - zastanawia się ilu mieszkańców Gubina jest zadowolonych z działalności PUM. 
Może pan Burmistrz wpłynie na PUM aby PUM szukał oszczędności.  
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek radnych M. Rogińskiego i Z.Patka. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została wycofania/10 osób za,  0 osób 
przeciw, 1 osoba wstrzymała się od głosu/  
Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do protokołu.   
 

3 Zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Gubinie nr XIV.112.2019 z dnia 20 grudnia 
2020r. w sprawie uchwały budżetowej gminy Gubin o statusie miejskim na 2020 rok 
- 141 

Projekt uchwały nr 141 radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Projekt został 
omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Miejskiej. 
 

Salę narad opuściła radna Teresa Opara godz. 13:15 
 
Wszystkie komisje zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie  
z tym, że: 
Komisja Finansów i Gospodarki Komunalnej złożyła wniosek o pozostawienie w planie 
finansowym wydatku w  kwocie 2 000 zł na Gubińską Nagrodę Kulturalną   
 
H.Wojnicz - jeżeli rada działa normalnie to powinniśmy mieć wpływ na inwestycje w tym roku. 
W budżecie powinny znaleźć się inwestycje, które jesteśmy w stanie zrobić i za ile. To co 
zostanie to zostanie dołożone do czegoś innego.  Prosi także o plany i aby te palny były znane 
radnym pracującym w komisjach.  
Przewodniczący - głosując daną uchwałę mamy wpływ na to co jest zawarte w tej uchwale. Nie 
można mieć pretensji do tego jak Burmistrz dysponuje swoją rezerwą.  
T.Zajkowska - chce poznać stanowisko Komisji Finansów i Gospodarki Komunalnej dlaczego 
ma pozostać Gubińska Nagroda Kulturalna.  
Zastępca Burmistrza Justyna Karpisiak -propozycja wycofania tej nagrody wynikła z tego, że 
zawsze była przyznawana z okazji święta miejskiego Wiosna nad Nysą. Nie chciano umniejszać 
rangi tej nagrody.   
H.Wojnicz - pyta skąd jest przyspieszenie i kwota 17,5 tys. na oświetlenie na ul. Hożej.  
Zastępca Burmistrza Justyna Karpisiak - Zostaliśmy przeniesieni na listę rezerwową. Został 
przeprowadzony przetarg, który wyłonił wykonawcę i kwota wyłoniona była niewiele wyższa 
od naszego wkładu własnego. Uznano, że za wkład własny warto ją zacząć i zaryzykować, nawet 
jakbyśmy nie dostali dofinansowania z funduszu dróg, to i tak warto zrobić tą inwestycję. Kanały 
energetyczne - dążymy aby oświetlenie było własnością gminy.  
H.Wojnicz- jeśli będzie więcej się o tym rozmawiać, to więcej osób się przekona. Uważa, że 
jeżeli  nie ma inwestycji na dany rok, to budzi to oburzenie. Prosi aby unikać takich rzeczy. Jeżeli 
nie ma na chodnik przy ul. Roosevelta 1 i zabiera się 35 tys. zł to trzeba to zważyć. Wiele rzeczy 
obserwuje i widzi i uważa, że chodnikiem chodzi 60 rodzin a nawet więcej a z parkingu przy 



kościele  korzystają mieszkańcy z okazji Wszystkich Świętych i raz w tygodniu, gdzie nie musimy 
robić wszystkiego od zaraz. Trzeba przedyskutować z radnymi jakie inwestycje chcemy.  
Ma prośbę aby osoba, która ma wpływ na programy aby spotkała się z radnymi i aby radni mogli 
otrzymać odpowiedzi na zadawane pytania. Jest dużo tych programów jak to wszystko 
funkcjonuje i dobrze byłoby wiedzieć  na ten temat. Jest tez dużo nowych radnych. Prosi o 
spotkanie w najbliższym czasie.  
Zastępca Burmistrza Justyna Karpisiak - uważa, że nie ma problemu z takim spotkaniem. 
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponuje termin spotkania, a naczelnik wydziału  przedstawi 
wszystkie projekty, które są w trakcie realizacji lub które ma się zamiar realizować i odpowie na 
każde pytania.  
Przewodniczący - na posiedzeniu komisji nie było żadnego problemu aby poprosić naczelnika 
wydziału o wyjaśnienie.    
Zastępca Burmistrza Justyna Karpisiak - jeśli radni uznają, że Gubińska Nagroda Kulturalna ma 
zostać przyznana także w tym roku, to przyznanie jej nastąpi w innych okolicznościach. Nie 
będzie uroczystej oprawy związanej ze świętem miasta.  
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek Komisji Finansów i Gospodarki Komunalnej 
o pozostawienie w planie finansowym wydatku w  kwocie 2 000 zł na Gubińską Nagrodę 
Kulturalną. 
 
Z powodu problemów technicznych, Przewodniczący Rady Miejskiej zadecydował aby radna Halina Wojnicz 
zagłosowała imiennie. Radna Halina Wojnicz zagłosowała: ZA 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek został odrzucony/4 osoby za,  4 osoby 
przeciw, 2 osoby wstrzymały się od głosu/  
Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do protokołu.   
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 141. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta/8 osób za,  0 osób 
przeciw, 2 osoby wstrzymały się od głosu/ i otrzymała nr XVIII.131.2020 
Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały.   
 

4.zmieniajaca uchwałę Rady Miejskiej nr XIV.113.2019 w sprawie uchwalenia 
wieloletniej prognozy finansowej gminy Gubin o statusie miejskim na lata 2020-2032 
- 142 

Projekt uchwały nr 142 radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Projekt został 
omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Miejskiej. 
 
Zmiany w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy finansowej Gminy Gubin o 
statusie miejskim na lata 2020-2023 związane są z: 

1) aktualizacja danych na 2020r. w związku ze zmianami w budżecie gminy na 2020r, 
2) wprowadzeniem danych ze sprawozdań z wykonania budżetu za 2019r. 
3) wprowadzeniem do wykazu przedsięwzięć nowego przedsięwzięcia pod nazwą 

„Europark- wykorzystanie dziedzictwa przyrodniczo-kulturowego do rozwoju turystyki 
w obszarze przygranicznym do realizacji w latach 2021-2022. 
 

H.Wojnicz - poprosiła zastępcę Burmistrza Justynę Karpisiak o przybliżenie sprawy związanej 
z projektem Europark, w której uczestniczą Gubin-Guben-Zielona Góra-Cottbus. Jaka jest 
kwota? 
Zastępca Burmistrza Justyna Karpisiak - proponuje aby z tym projektem zapoznać się również 
w trakcie spotkania z naczelnikiem wydziału. Jest to duży projekt w którym bierze udział wiele 



gmin. W tej chwili nie może powiedzieć kto i w jakiej kwocie będzie miał dofinansowanie do 
zadań. Te kwoty się zmieniały. Być może będą jakieś oszczędności i te kwoty jeszcze się zmienią.  
Naczelnik Wydziału Nieruchomości i Spraw Zagranicznych jest najbardziej poinformowany                      
i uczestniczy we wszystkich spotkaniach.  
H.Wojnicz - w tym projekcie jest też park vis a vis księgarni. Jest to jedna z większych inwestycji 
na którą mamy dostać pieniądze. Pyta czy ten projekt będzie realizowany, który kiedyś był 
przyjmowany, czy zostanie zmieniony i na ile? Czy radni zostaną zapoznani  z tym projektem?  
Zastępca Burmistrza Justyna Karpisiak - generalnie jest to realizacja projektu, który był 
omawiany szczegółowo. W pierwotnym projekcie były bukszpany. Zmiany w projekcie będą 
wprowadzone ze względu na chorobę bukszpanu. O tym można się dowiedzieć w każdej chwili. 
W specyfikacji do przetargu, który będzie ogłaszany, to zamiast bukszpanu będzie wskazane 
inne nasadzenie. Najbardziej kompetentną osobą do przedstawienia tych zmian będzie ogrodnik 
miejski.    

 
Wszystkie komisje zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.  
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 142. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta/10 osób za,  0 osób 
przeciw, 0 osób wstrzymało się od głosu/ i otrzymała nr XVIII.132.2020 
Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały.   

 
5. podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej - 
138 
 
Komisje nie zajęły stanowiska.   
 
Konieczność zmiany uchwały w sprawie Komisji Rewizyjnej w części dotyczącej składu 
osobowego komisji, związane jest w związku ze śmiercią jednego z członków komisji.  
Dla przypomnienia Komisja Rewizyjna składa się z 3 radnych.  
Proszę o zgłaszanie kandydatów na członka Komisji Rewizyjnej  
 
Radna Danuta Grygorowicz zgłosiła radnego Ziemowita Patka 
Ziemowit Patek wyraził zgodę na kandydowanie jeśli nie będzie innej alternatywy. 
 
Radna Halina Wojnicz zgłosiła radnego Mirosława Rogińskiego. 
Mirosław Rogiński wyraził zgodę na kandydowanie.  
 
Przewodniczący przypomniał radnym, że mogą oddać tylko jeden głos na jednego kandydata 
ZA. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek radnej Danuty Grygorowicz na kandydata 
Ziemowita Patka. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania kandydat otrzymał następującą ilość głosów/         
8 osób za,  0 osób przeciw, 0 osób wstrzymało się od głosu/  
Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały.   
 
Ziemowit Patek oświadczył, skoro jest alternatywa - wycofuje swoją kandydaturę.  
 



Wobec powyższego przewodniczący poinformował, że został tylko jeden kandydat i przystępujemy 
do głosowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej 
uzupełniony o nazwisko nowego członka komisji - Mirosława Rogińskiego. 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 138 wraz z nazwiskiem nowego 
członka komisji Mirosław Rogiński. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta/10 osób za,  0 osób 
przeciw, 0 osób wstrzymało się od głosu/ i otrzymała nr XVIII.132.2020 
Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączona jest do uchwały.   
 
VII. Przyjęcie protokołu z XVII sesji. 
Protokół był wyłożony do wglądu. 
 
Radni nie wnieśli uwag do protokołu. 
Przewodniczący poddał pod głosowanie protokół z XVII sesji. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół został przyjęty/1 osób za,  0 osób 
przeciw, 0 osób wstrzymało się od głosu/  
Informacja o imiennym wyniku głosowania podłączony jest do protokołu.   
 
VIII. Sprawy różne. 
J.Skóra - czy można wystąpić z wnioskiem do galerii Hosso aby podczas trwającej epidemii nie 
pobierano opłaty za parking. 
T.Zajkowska - place zabaw mają być otwarte, czy będzie koszenie traw,  odkażanie? 
Zastępca Burmistrza Justyna Karpisiak -  do czasu dzisiejszej sesji nie było żadnych wytycznych 
co do otwarcia placu zabaw i jakie mają być spełnione warunki. Na pewno przed otwarciem 
place zabaw będą odkażone, a  trawy skoszone.  
M.Rogiński - 
1. Kiedy znikną śmieci wielkogabarytowe? 
2. Co dalej z koszeniem? Pan ogrodnik ma pomysły ale one nie sprawdzają się w naszym mieście. 
3. Sprawa zabytków. Dlaczego miasto nie pisze wniosków, a jest co remontować. Kto w 
Urzędzie Miejskim odpowiada za ochronę zabytków? 
Zastępca Burmistrza Justyna Karpisiak - ochrona zabytków jest wpisana w zadania Wydziału 
Nieruchomości i Współpracy Zagranicznej. Urząd Miejski dostał dofinansowanie na projekt 
remontu baszty 15tys., a sam remont ma kosztować 80 tys.  
Zastępca Burmistrza Justyna Karpisiak - zbiórka śmieci wielkogabarytowych w tym miesiącu 
było bardzo dużo. PUM zbiera je codziennie sukcesywnie ulicami. Padły propozycje aby 
ograniczyć ilość wystawianych odpadów wielkogabarytowych. Koszt wywozu odpadów 
wielkogabarytowych jest bardzo duży.   
H.Wojnicz - jest za tym aby mieszkańcom pozwolić wystawiać wszystkie odpady 
wielkogabarytowe. Jeśli nie rejonizacja to chociaż podzielić miasto na dwa: góra i dół. Wtedy 
sprawniej to pójdzie.  
Zastępca Burmistrza Justyna Karpisiak - podział maksymalnie na dwa obszary. Jeśli będzie 
podział na rejony, to będziemy mieli wtedy zaśmiecone miasto przez cały rok. Lepiej jest uporać 
się z tym dwa razy w roku nawet przez dwa tygodnie niż co miesiąc wyznaczać inny rejon. Temat 
koszenia traw zostanie przekazane ogrodnikowi miejskiemu, który ma koncepcje aby nie kosić 
trawy wmieście.  Tam gdzie jest to konieczne na pewno będzie koszone. Harmonogram tworzy 
ogrodnik miejski.  
Z.Patek - radna H.Wojnicz zaproponowała dwa rejony i jest to jakieś rozwiązanie. Czy 
nielogiczne byłoby aby zrobiono akcję w mieście, np. w tym tygodniu zabierane są tylko opony, 
w drugim tylko meble.  Podzielenie na kilka frakcji może byłoby rozwiązaniem. Może trzeba  
 



pójść w tym kierunku, że będziemy ogłaszali nie rejony a konkretne sorty, które są w danym 
momencie zbierane.  
H.Wojnicz - na dole poszły wszystkie śmieci momentalnie, np. elektro, graty, wszystko zostało 
zabrane za jednym zamachem.  
1. Nie wycinajmy pięknych miejsc, kiedy w to miejsce nie ma nowej koncepcji. Tak było przy 
ul. Roosevelta. Nasadzenia były piękne, zostało wycięte. Przy tym stała tablica, która mówiła o 
inwestycji. Jest tam byle jak. Jest zdania, że wyciąć zawsze zdążymy. W zanadrzu mamy pieniądze 
na to aby nasadzić według nowej koncepcji pana ogrodnika. Trzeba się z tym wstrzymać. Jeśli 
coś jest w dobrym stanie, to nie wycinajmy tego. Chodzi tu o promenadę przy bloku nr 2 na ul. 
Roosvelta od rodna w kierunku Lubska. Prosi aby dorowadzić to do porządku, chociaż 
posprzątać.  
2. PUM mam zgrabne maszyny do sprzątania chodników, małych uliczek  wewnętrznych. Po 
zimie zalegają tam brudy.  Nie wie w czym jest problem.   
J.Galewski - odpowiedział radnemu Janowi Skórze, że parking przy galerii Hosso do godziny 
czasu jest bezpłatny. Nie ma tutaj większego problemu i w godzinę czasu jesteśmy w stanie 
zrobić zakupy.  
T.Zajkowska - jest zwolenniczką pomysłów pana ogrodnika i wiele rzeczy się podoba. Mocno 
kibicuje ogrodnikowi miejskiemu. Wielkie miasta, np. Łodź przyjęła uchwałę o nie koszeniu 
trawników, a koszenie tylko tych fragmentów, które są przy chodnikach. Najpierw trzeba wysiać 
ładnie trawę. Mówi o tym w celu wspólnej refleksji. Każda trawa to trochę więcej wody w 
naszym świecie. Nie negujmy a pomyślmy jak na przyszłość tak zadbać o trawniki aby mogły 
sobie rosnąć, a przejścia nie były utrudnione.  
 
 
Przewodniczący stwierdził, że porządek sesji jest wyczerpany i zamknął XVIII sesję 
Rady Miejskiej w Gubinie  
 

 

  

                                                                                                          

 

 

 

 

 

 

 

Zakończono o godz.: 14:10 

Protokołowała: Alicja Dobras 


